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Autism Ontario Updates
February 2024 
Please Provide to your SEAC


Events are in chronological order, by language offered. 


Celebrate the Spectrum - Get ready to join us in celebration of World Autism Day!
Autism Ontario is committed to raising awareness of autism so all Ontarians can make their communities a better and more inclusive place for people on the spectrum and their families. Toolkits provide activities, videos, classroom discussions, and other resources to engage your students on World Autism Day on April 2, 2024, and throughout the month of April.  

Join us in making your school and community a more inclusive place for autistic students and download your toolkit today!  https://celebratethespectrum.com/10408-2/toolkits/ 

Help Autism Ontario celebrate World Autism Day! By holding your own school initiative in support of Autism Ontario, you will teach your students valuable lessons about community, giving, and inclusion by breaking down stigma about autism.

There are 3 ways to show your support:
1. Join the Celebrate the Spectrum School Giving Challenge
2. Fly our flag during the month of April, or on April 2, 2024
3. Do both!


Virtual Young Adults Music Group
In this six-week virtual group, mature teens and young adults will have the opportunity to learn, share, and discuss all things related to music. A large portion of the group will be dedicated to open-forum discussions on exploration, connection, and community within the spheres of both listening to and creating music. Share your interests, find something new, and learn new ways to participate and get involved.

	Date: 		February 6 – March 12, 2024 (Tuesdays)
	Time: 		6:30 PM – 7:30 PM 
Link:	https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9204&reset=1 


Webinar. Empowering Autistic Parents: Nurturing Autistic Children
Join us for a webinar that discusses how self-awareness, autism knowledge, and attention to self-care can intersect to support Autistic parents raising Autistic children. Autistic parents possess an intuitive understanding that can help them to raise children who are proud of their Autistic identity and can thrive in a world dominated by non-Autistics.

	Date: 		February 7, 2024 
	Time: 		1:30 PM – 2:30 PM EST	
Link:	https://aidecanada.ca/community/events/details/aidecanada02072024


Paperwork Party” Supporting Caregivers in completing an Application for Special Services at Home, the Disability Tax Credit, and the Incontinence Grant (SSAH)
Come cross something off your ‘to do’ list! This workshop will provide an overview of three funding programs that families may be able to access here in Ontario to reduce financial strain: Special Services at Home (SSAH), the Disability Tax Credit, and the Easter Seals Incontinence Grant. 

	Date: 		February 14, 2024 
	Time: 		12:00 PM - 1:00 PM	
	Link:		https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9186&reset=1 


Webinar. The Power of Passion: Navigating Autistic Perspectives and Leveraging Special Interests for Everyday Enrichment with Naomi Hazlett, featuring Alex Breton
In this webinar, we will discuss a strength-based approach that recognizes how special interests can facilitate, instead of hamper, participation in work, school, volunteering, connecting with others, and more. We will share and discuss real-world examples and successes of leveraging special interests from Naomi's clinical practice.   We will also have an opportunity to hear from Alex Breton, an autistic adult who leveraged his special interest in Dungeons and Dragons to find job opportunities.

Date: 		February 15, 2024
Time: 		7:00 PM – 8:00 PM
Link:	https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9359&reset=1 


Ausome Moms
Join us each month to meet with other moms, female caregivers, and transgender/non-binary folks. This casual setting allows you to socialize, share your experiences, or simply sit back and listen.
 
Date: 		February 15, 2024
Time: 		7:30 PM – 8:00 PM
Link:	https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9129&reset=1 


Webinar. Autism Ontario Presents: Exploring Autism
This webinar aims to introduce autism and neurodiversity. We will discuss autism and neurodiversity, the features of autism, and provide information on how autistic people may perceive and interact with their environment. We will also discuss how you can be an autistic ally, offering practical tips and strategies on how to create an inclusive environment and support autistic people in your home, school, or community.  

Date: 		February 22, 2024
Time: 		12:00 PM – 1:00 PM
Link:		https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9196&reset=1 


Rad Dads
Join us monthly to meet with other dads, male caregivers, and transgender/non-binary folks. This casual setting allows you to socialize, share your experiences, or sit back and listen.

Date: 		February 26, 2024
Time: 		7:30 PM – 9:00 PM
Link:		https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9143&reset=1 


Webinar. Understanding Challenging Behaviour
There may be times where an autistic person engages in challenging behaviours as a way of expressing their needs and wants. A caregiver may become concerned because the individual appears unhappy or uncomfortable or are at risk of harm to themselves or others. Under these circumstances, it may be helpful to better understand what is contributing to these behaviours and consider obtaining support so that the autistic person can get their needs and wants met in an easier and safer way. 

Date: 		February 29, 2024
Time: 		12:00 PM – 1:00 PM
Link:		https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9309&reset=1 


“Paperwork Party”- Supporting Caregivers in Completing an Application for Assistance for Children with Severe Disabilities (ACSD)
Come cross something off your ‘to do’ list! This workshop will provide an overview of Assistance for Children with Severe Disabilities (ACSD), a funding program that families may be able to access here in Ontario to reduce financial strain. A facilitator from Autism Ontario will provide tips and resources, as well as answer questions families may have. 

Date: 		March 6, 2024
Time: 		12:00 PM – 1:00 PM
Link:		https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9187&reset=1 


Ausome Moms
Join us each month to meet with other moms, female caregivers, and transgender/non-binary folks. This casual setting allows you to socialize, share your experiences, or simply sit back and listen.

Date: 		March 21, 2024
Time: 		7:30 PM – 8:00 PM
Link:	https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9130&reset=1 


Webinar. Autism Ontario Presents: Exploring Autism
This webinar aims to introduce autism and neurodiversity. We will discuss autism and neurodiversity, the features of autism, and provide information on how autistic people may perceive and interact with their environment. We will also discuss how you can be an autistic ally, offering practical tips and strategies on how to create an inclusive environment and support autistic people in your home, school, or community.  

Date: 		March 25, 2024
Time: 		12:00 PM – 1:00 PM
Link:		https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9192&reset=1 



Rad Dads
Join us monthly to meet with other dads, male caregivers, and transgender/non-binary folks. This casual setting allows you to socialize, share your experiences, or sit back and listen.

Date: 		March 25, 2024
Time: 		7:30 PM – 9:00 PM
Link:		https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9143&reset=1 


To stay informed about Autism Ontario's initiatives and events in your area, subscribe to one of our newsletters or become a member of a local Facebook group. Don't miss out on valuable opportunities to stay informed — sign up today to stay connected and involved!


FRANCAIS:


Célébrons le spectre!
Autisme Ontario s’est engagé à accroître la sensibilisation à l’autisme afin que tous les Ontariens et Ontariennes puissent faire de leurs communautés un endroit meilleur et plus inclusif pour les personnes sur le spectre et leurs familles. Les trousses d’outils offrent des activités, des vidéos, des discussions en classe et d’autres ressources pour faire participer vos élèves à la Journée mondiale de l’autisme.

Joignez-vous à nous pour faire de votre école et de votre communauté un endroit plus inclusif pour les élèves autistes et téléchargez votre boîte à outils dès aujourd’hui ! https://celebratethespectrum.com/fr/trousses-doutils/ 

Aidez Autisme Ontario à célébrer la Journée mondiale de l’autisme! En organisant votre collecte de fonds à l’école pour soutenir Autisme Ontario, vous enseignerez à vos élèves de précieuses leçons sur la communauté, le don et l’inclusion en éliminant la stigmatisation relative à l’autisme.

Il y a trois façons de montrer votre soutien :
1. Joignez-vous au Défi des dons scolaires « Célébrons le spectre »
2. Faites flotter notre drapeau pendant le mois d’avril ou le 2 avril 2024
3. Faites les deux!

Joignez-vous aux célébrations de cette année menant au 2 avril 2024, et tout au long d’avril. 


Parents spectr-aculaires
Parents spectr-aculaires! Autisme Ontario vous invite à venir rencontrer d’autres parents, tuteurs et tutrices d’enfants, ados et adultes sur le spectre. Venez découvrir dans le cadre d’activités et de discussions informelles pourquoi vous êtes un parent spectr-aculaire!  

Date: 	8 février 2024
Heure: 	7:00 PM – 9:00 PM
Link:	https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=8722&reset=1    


Séance de paperasserie » - Aider les aidant.e.s à remplir une demande liée au Programme d’aide à l’égard d’enfants qui ont un handicap grave (AEHG)
Venez avec nous pour rayer quelque chose de votre liste de choses à faire! Dans cet atelier, nous vous fournirons un survol du Programme d’aide à l’égard d’enfants qui ont un handicap grave (AEHG), un programme d’aide financière mis à la disposition des familles ontariennes. L'animateur.rice vous fournira des conseils et des ressources, et répondra à vos éventuelles questions.

Date: 	12 février 2024
Heure: 	7:00 PM – 8:00 PM
Link:	 https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9033&reset=1 


Webinaire. Autisme Ontario présente : Exploration de l’autisme
Ce webinaire a pour but d’expliquer ce qu’est l’autisme et la neurodiversité. Nous parlerons de la neurodiversité, de l’autisme et des caractéristiques de l’autisme, et nous indiquerons comment les personnes autistes peuvent percevoir ce qui les entoure et interagir avec leur environnement. Vous apprendrez également comment être un.e allié.e de la cause autiste, avec nos conseils pratiques et nos stratégies sur la façon de créer un environnement inclusif et de soutenir les personnes autistes à la maison, à l’école ou dans la communauté. 
 
Date: 	20 février 2024
Heure: 	 12:00 PM – 1:00 PM
Link:	 https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=8956&reset=1 


Webinaire. La passion, clé du succès: Multiformité des perspectives autistiques et mise à profit des intérêts particuliers pour l’enrichissement du quotidien
Dans ce webinaire, nous discuterons d’une approche fondée sur les forces qui reconnaît comment les intérêts spéciaux peuvent faciliter, au lieu d’entraver, la participation au travail, à l’école, au bénévolat, à la connexion avec les autres, et plus encore. Nous partagerons et discuterons d'exemples et de réussites du monde réel de tirer parti des intérêts particuliers de la pratique clinique de Naomi.

Nous aurons également l’occasion d’entendre Alex Breton, un adulte autiste qui a mis à profit son intérêt particulier pour Donjons et Dragons pour trouver des opportunités d’emploi.
 
Date: 	22 février 2024
Heure: 	 7:00 PM – 8:00 PM
Link:	 https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9372&reset=1 


Webinaire. La boîte de bien-être : Une boîte à outils pour les enfants d'âge scolaire
Les enfants autistes sont deux fois plus susceptibles de recevoir un diagnostic de trouble anxieux que leurs pairs neurotypiques. Cet atelier proposera aux parents de brèves stratégies axées sur les solutions qui leur permettront d’aider leurs enfants d’âge scolaire à faire face aux symptômes d’anxiété. Les parents recevront des stratégies pratiques pour enseigner à leurs enfants à prendre conscience de leurs émotions, l’alphabétisation émotionnelleet les aider à améliorer leurs capacités d’adaptation. De plus, elles et ils recevront des idées « d’outils »  pour créer une boîte « Se sentir mieux » pour leur enfant.  Cet atelier est destiné aux familles et aux aidant·e·s d’enfants autistes de six à douze ans, ainsi qu’aux professionnel·le·s travaillant avec ce groupe.  


Date: 	29 février 2024
Heure: 	 7:00 PM – 8:00 PM
Link:	 https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9373&reset=1 


Séance de paperasserie » - Aider les aidant.e.s à remplir les demandes liées au Programme des services particuliers à domicile (SPD), au Crédit d'impôt pour personnes handicapées (CIPH) et à la Subvention des Timbres de Pâques
Venez avec nous pour rayer quelque chose de votre liste de choses à faire! Dans cet atelier, nous vous présenterons trois programmes d’aide financière mis à la disposition des familles ontariennes : le Programme des services particuliers à domicile (SPD), Crédit d'impôt pour personnes handicapées (CIPH) et la Subvention des Timbres de Pâques pour l’achat de fournitures d’incontinence. L'animateur.rice vous fournira des conseils et des ressources, et répondra à vos éventuelles questions. 

Date: 	6 mars 2024
Heure: 	12:00 PM – 1:00 PM
Link:	 https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9032&reset=1 


Parents spectr-aculaires
Parents spectr-aculaires! Autisme Ontario vous invite à venir rencontrer d’autres parents, tuteurs et tutrices d’enfants, ados et adultes sur le spectre. Venez découvrir dans le cadre d’activités et de discussions informelles pourquoi vous êtes un parent spectr-aculaire!  

Date: 	7 mars 2024
Heure: 	7:00 PM – 9:00 PM
Link:	https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=8723&reset=1 
 

Webinaire. Autisme Ontario présente : Exploration de l’autisme
Ce webinaire a pour but d’expliquer ce qu’est l’autisme et la neurodiversité. Nous parlerons de la neurodiversité, de l’autisme et des caractéristiques de l’autisme, et nous indiquerons comment les personnes autistes peuvent percevoir ce qui les entoure et interagir avec leur environnement. Vous apprendrez également comment être un.e allié.e de la cause autiste, avec nos conseils pratiques et nos stratégies sur la façon de créer un environnement inclusif et de soutenir les personnes autistes à la maison, à l’école ou dans la communauté. 
 
Date: 	13 mars 2024
Heure: 	 7:00 PM – 8:00 PM
Link:	 https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9104&reset=1 


Webinaire. Mieux définir et comprendre ce qu’est un PEI ( plan d’enseignement individualisé ) et un CIPR ( comité d’identification, placement et révision)
Suite à cette présentation, les participant.es comprendront c’est qu’un PEI (plan d’enseignement individualisé) et comment celui-ci est un outil indispensable dans le cheminement scolaire des élèves qui ont des besoins particuliers.  Un survol du PEI apportera une compréhension des diverses composantes, ainsi que précisera les responsabilités des parties impliquées à son élaboration.  De même, un court aperçu de ce qu’est un CIPR (Comité d’identification, placement et/ou révision) sera livré. Il est à noter que cette présentation n’est pas voulue d’être une étude détaillée de ces thématiques, mais bien de connaitre quelques termes et précisions nécessaires aux parents et divers professionnels qui font partie de l’équipe-école de l’élève. 

Date: 	26 mars 2024
Heure: 	7:00 PM – 8:00 PM
Link:	https://www.autismontario.com/civicrm/event/info?id=9386&reset=1 
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